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Sagsbehandler Doknr. Sagsnr. 

HellePe 36131-24 23/22715 

Seniorrådsmøde 26.02.2024 

 

Tidspunkt:  Kl. 9.00 - 13.00 

Mødelokale: Lokale 1.21 

Deltagere:   Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Spangtoft, Annette Jo-

hansen, Elisabeth Abel, Erik Larsen, Finn Larsen 

Ordstyrer:  Annette Johansen 

Afbud:  - 

Øvrige deltagere: Charlotte Kaaber (9.30-10.30) 

Gæster: Ole Nilsson, Paraplyen (10.30-11.15) 

Referent:  Helle Petersen  

 

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

OK 

 

2. Valg af ordstyrer til mødet 8. april 2024 (fast punkt) 

Elisabeth Abel - OK 

 

3. Spørgsmål til Charlotte (fast punkt) 

a) Opfølgning: Ældreboliger i Taastrupgård. Charlotte undersøger, om det er rig-

tigt, at disse bliver lejet ud til ældre borgere i Taastrupgård, jf. sidste referat 

pkt. 3. 

Charlotte fortalte at boligerne bliver lejet ud efter funktionsniveau og behov og 

ikke geografi. Det er boligselskaberne der har ansvaret for genhusning og de 

er under pres og de lægger pres på kommunen for at få lov til at anvende de 

nye ældreboliger til genhusning i første omgang. Spørgsmålet tages op i direk-

tionen og der træffes formentlig beslutning i foråret. 

 

b) Seniorrådet vil gerne inddrages i diskussionen om valgformer for næste senior-

rådsvalg, jf. vejledningen pkt. 6:"Kommunalbestyrelsen fastsætter i samar-

bejde med ældrerådet regler for valgets afholdelse". Hvornår og hvordan indle-

der vi dette samarbejde? 

Seniorrådet ønsker fremmødevalg. 

Charlotte fortalte, at administrationen lægger en sag op til politikerne med for-

dele og ulemper ved de forskellige valgtyper samt økonomien. Seniorrådet blev 

opfordret til at tage drøftelsen på temamøderne med politikerne. 

 

c) Hvor finder vi de forskellige høringssvar til kommunens udviklingsstrategi? De 

findes ikke på hjemmesiden som før i tiden. 

Man kan fortsat komme med høringssvar på kommunens hjemmeside. Kom-

munens udviklingsstrategi for 2024-2026 har været i høring fra den 30/1 – 

11/2 2024. 

 

d) Aktivitets- og sundhedshus i Hedehusene: Økonomiudvalgets har på mødet 

den 7.2 udskudt denne sag. I den forbindelse undrer det os, at vi eller Ældre 

Sagen ikke er inviteret med i styregruppen, dels fordi vi har berørt emnet på 

flere borgmestermøder, dels fordi en væsentlig del af brugerne udgør vores 

vælgergrundlag. Hvordan kan vi blive de ældres talerør i denne sag? 

 

Hvis det er Sundheds- og bevægelseshus det drejer sig om, så er det ikke ak-

tuelt på nuværende tidspunkt, da der ikke er prioriteret anlægsmidler. 

  

 Referat 
 

 SUOC - Team Administration 26. februar 2024 



 

 

Projektet er udskudt til 2027. Anlægsmidlerne er blandt andet brugt til Børne- 

og kulturcentret, nyt rådhus og nyt hjemmeplejehus. 

 

e) Kvalitetsstandarder. På sidste møde foreslog Charlotte, at der nedsættes en 

arbejdsgruppe, der kan arbejde med at gøre kvalitetsstandarderne mere læse-

venlige og lettere at finde. Hvad sker der her? 

 

Vi kan ikke ændre ordet Kvalitetsstandarder. Seniorrådet nedsætter en ar-

bejdsgruppe som kan sende forslag til redaktionelle ændringer, så de kan 

komme med i opdateringerne der går til politikerne sidst på året. 

Arbejdsgruppen undersøger hvad man gør på andre kommuners hjemmesider. 

 

4. Orientering/punkter fra Sundheds- og Omsorgscentret v/Charlotte  

 

a) Vedtægter Bruger- og Pårørenderåd (2 bilag) 

Seniorrådet havde en enkelt tilføjelse i §2, stk. 3. Sidste sætning ønskes udvi-

det med følgende: ”samt handleplan hvis en sådan kræves for at løse proble-

met.”. 

Herefter er de nye vedtægter for Bruger- og pårørenderåd godkendt i Senior-

rådet. 

 

b) Orientering: Handleplan for hjemmeplejen Vest, jf. sidste referat pkt. 5, tredie-

sidste linje. 

Hjemmeplejen Vest er vokset kraftigt i 2023 og udfordringerne i forbindelse 

med tilsynet har primært været manglende dokumentation af faglig refleksion 

fra medarbejdernes side. Dette skyldes bl.a. at mange vikarer har prioriteret 

plejen og ikke dokumentationen. Nogle medarbejdere har sproglige udfordrin-

ger i forhold til at dokumentere. Der gøres nu en ekstraordinær indsats for at 

screene medarbejderne i forhold til hjælp til dokumentation. 

Der afventes et regeringsudspil omkring den nye ældrelov, som formentlig 

træder i kraft i midten af 2025. 

 

c) Hvad skete der på ÆSU-mødet 31.01.2024? (fast punkt) 

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

M – Tilsynsrapport Sengeløse 

M – Tilsynsrapport Hjemmeplejen Vest 

M – Referat Seniorrådsmøde 08.01.2024 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

  A – Status Klar Livet – uden røg og rusmidler 

   

   Det meste af mødet gik med handleplanen for hjemmeplejen vest. 

 

5. Politiske Sager (fast punkt) 

Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 28.02.2024:  

            

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

M – Referat Seniorrådsmøde 29.01.2024 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

  4A – Status på Fælleskommunal Akutfunktion 2023 

  5I – afvigerrapportering af sagsbehandlingsfrister for 2023 

 

 Stort set alle sagsbehandlingsfrister overholdes nu, bortset fra bilområdet. 

 

6. Orientering Projekt ”Social Drive Out” v/ Ole Nilsson (10.30-11.15) 

Herunder fokus på ensomhed. 

 

Punktet blev aflyst.  

 

7. Beslutninger og referater 

a) Diskussion: Er proceduren for godkendelse af referater OK? På sidste møde op-

stod der tilsyneladende et behov for at få repeteret rådets beslutninger. 



 

 

Proceduren er OK. 

 

b) Diskussion: Hvordan fungerer referater og dagsordener fra seniorrådsmøderne 

i forhold til de aktiviteter, der sættes i gang af rådets medlemmer? 

Alle beslutninger om møder, deltagere m.m. skal fremgå af referaterne. 

 

8. Økonomi  v/Anne 

a) Status: Seniorrådets regnskab 

Vi mangler økonomiske midler. Anne udarbejder regnskab og prognose for re-

sten af året. Anne har booket et lokale den 19.3 kl. 10.00 på Hedehusene Bib-

liotek, hvor vi diskuterer regnskabet. 

 

b) Opfølgning: De fagpolitiske udvalg afholder temadrøftelse om budget 2025 den 

9. og 10. april. Vi har på sidste SR-møde nedsat en arbejdsgruppe, bestående 

af Anne og Erik, som skal komme med et budgetforslag for 2025. Hvor langt er 

man? Forslaget skulle gerne fremsendes inden udvalgenes temadrøftelser. 

Forslaget diskuteres på mødet i Hedehusene 

 

9.  Projektbeskrivelse (bilag) 

Jf. sidste ref., pkt. 6e. Steen udarbejder en skabelon til projektbeskrivelser. Se ved-

hæftede forslag. Diverse arbejdsgrupper lægges ind i projektskabelonen, hvis den ac-

cepteres. 

Steen retter skabelonen til med endelig deadline for hele projektet. 

 

10. Aktivitets- og sundhedshus (bilag) 

Beslutning: Vi har i flere omgange diskuteret behovet for et aktivitetshus, fx i forbin-

delse med bekæmpelse af ensomhed. Emnet har været drøftet på borgmestermøderne, 

hvor Ziegler ikke mente, at det passede ind i kommunens behov og struktur. Nu viser 

det sig, at HTK siden 2021 har arbejdet på et aktivitets- og sundhedshus i Hedehusene. 

Se vedhæftede. Der er nedsat en styregruppe med bl.a. Røde Kors, men ingen fra vores 

aldersgruppe. Hvad skal vores reaktioner være? 

Annette og Hans-Henrik udarbejder et forslag til næste SR-møde 

Seniorrådet undrer sig over at de ikke er blevet inddraget i arbejdet med aktivitets- og 

sundhedshus i Hedehusene. 

 

11.  Hjemmeplejen Vest 

a) Beslutning: Seniorrådet vil gerne mødes med Charlotte om forholdene i hjem-

meplejen Vest. Steen har aftalt med Charlotte, at når Seniorrådet har sendt 

diskussionspunkter til hende, returnerer hun et par forslag til mødedatoer, 

hvor hjemmeplejelederen også kan deltage. Hvilke diskussionspunkter skal vi 

sende? 

Den videre gang i dette afhænger af, hvad Charlotte siger under pkt. 4b. 

 

b) Diskussion: Hvordan skal vi organisere kontakten til hjemmeboende borgere i 

hjemmeplejen, da vi også repræsenterer dem, men ikke har mulighed for at 

være i kontakt med dem. Se sidste referat, pkt. 5. FU foreslår, at vi nedsætter 

en projektgruppe om sagen, fx Annette og Anne 

Vi nedsætter en projektgruppe om sagen: Finn, Annette og Anne, der udarbej-

der et oplæg til næste SR-møde. 

 

12. Valgformer 

Diskussion: Valgformer til næste seniorrådsvalg, jf. ref. 290124, pkt. 3, tredje 

bullet. Hvad er der evidens for mht. valgdeltagelse og kvaliteten af valgprocedu-

rerne i forhold til de forskellige valgformer? FU foreslår, at formand og næstfor-

mand tager sig af den sag. 

OK. Steen graver noget materiale frem om valgformerne fra sidste valg. 

Seniorrådet anbefaler fremmødevalg. 

 

 

13.  Ældrevenlige byer 

Beslutning: Erik Larsen er vores repræsentant i følgegruppen. Vi er blevet tilbudt en 

plads mere. Hvem skal være den anden repræsentant? 

Hans-Henrik er valgt. Erik meddeler dette til Laura Andreasen. 



 

 

 

 

14.  Kvalitetsstandarder 

Beslutning: Vi har lovet at se på kvalitetsstandardernes nye opsætning på hjemmesi-

den og evt. deltage i en arbejdsgruppe, der skal foreslå at gøre dem mere læsevenlige 

og overskuelige for borgerne. Hvem deltager i arbejdsgruppen? 

Anne, Hans-Henrik og Steen. Gruppen holder møde i forlængelse af økonomimødet på 

Hedehusene Bibliotek. 

 

15. Fordeling af fagudvalg (jf. sidste ref. pkt. 17) 

Diskussion: På sidste temadag diskuterede vi, hvordan man kunne få et overblik over, 

hvad der rørte sig af væsentlige emner i de forskellige faglige udvalg. Hvordan gør vi 

det? 

Erik udarbejder en liste over de fagpolitiske udvalg, som fordeles på næste rådsmøde. 

 

16. Evalueringer – taget til efterretning 

a) Udviklingsstrategi. Godt samarbejde med Udsatterådet og Handicaprådet. Inte-

grationsrådet mødte desværre ikke op 

 

b) Trafiksikkerhed. Godt møde med Lars Prier om svarfrister i vejbesigtigelsessa-

ger. Driftsbyen vil bestræbe sig på at sende sagerne ud så tidligt som muligt. 

Trafiksikkerhedsudvalget holder møde til april. 

 

17. Kommende aktiviteter 

a) Opfølgning. Besøg Brohuset den 12.3, kl. 10, Vejlegårdsvej, Ishøj. Hvem delta-

ger? Diskuteres på næste rådsmøde. Elisabeth frasiger sig opgaver med at re-

servere tider til besøg. 

 

b) Generalforsamling Frivillighedsdagen, 29. februar, kl. 19, i Kulturcenteret. 

Hvem deltager? Hans-Henrik 

 

c) Opfølgning på den interne temadag den 15.4 

Lokale 1.22 er booket fra kl. 10. 

Seniorrådet tager selv morgenbrød med. Anne snakker med Peter fra Kantinen 

om frokost. 

 

d) Bygaden åbner den 22.5, kl.12:30 (indvielse). Bliver vi inviteret? 

Vi spørger Charlotte. 

 

e) Danske Ældreråd holder repræsentantskabsmøde den 6. maj, kl. 12:30-17:00, 

på Nyborg Strand. Pris kr. 895. 

Vi deltager ikke 

 

f) Danske Ældreråd holder en sundhedspolitisk konference den 7. maj på Nyborg 

Strand. Pris kr. 1350 

Vi deltager ikke. 

 

18. Meddelelser fra formanden (fast punkt) – taget til efterretning 

a) Skriftlige svar ved telefonisk henvendelse til visitationen. Ikke lovkrav 

 

b) Planlægning af pensionisternes julefest 

Steen har forsøgt at få fat i Borgerservice uden at de er vendt tilbage. 

 

19.  Pressemeddelelser (bilag) 

Beslutning: Bornholms ældreråd har stor succes med at udsende en pressemeddelelse 

efter hvert møde. Se vedhæftede. Bør vi ikke gøre dette samme? 

Steen udarbejder et forslag. 

 

20. Orientering fra råd og udvalg (fast punkt) 

a) PR-gruppen (Erik, Hans-Henrik, Steen) 

a. Orientering: Indhold i Senior Nyt, marts 2024 

b. Orientering: Referaterne af SR-møder i 2024 på hjemmesiden er 

nu sorteret i faldende orden, således at de nyeste står først 



 

 

c. Diskussion: Materiale fra vores borgermøder er nu lagt op på 

hjemmesiden under punktet ”mødekalender og referater”. Bør det 

ikke have sit selvstændige punkt på hjemmesiden? 

b) Kostrådet (Anne, Elisabeth, Finn suppl.):  

c) Trafiksikkerhedsudvalget: 

a. Forslag til årets vejbesigtigelse har deadline den 11. marts 

b. Evaluering: Godt møde med Lars Prier. Længere tidsfrister giver os 

mulighed for at tale sammen om de forskellige forslag 

c. Udvalget holder møde til april. Elisabeth rundsender indkaldelse 

d) Regionsældrerådet (Steen): Der er delegeretmøde på tirsdag. 

e) BPR – herunder hjemlighed. Ingen referater modtaget. 

a. Opfølgning: Nye vedtægter for BPR. Ledelsen har bemyndigelse til 

at ændre i dem, hvis alle BPR er enige. Hvordan går det med det? 

• BPR Baldersbo: (Erik) 

• BPR Birkehøj: (Hans-Henrik og Finn) 

• BPR Henriksdal: (Annette)  

• BPR Sengeløse: (Anne) 

• BPR Torstorp: (Elisabeth)  

 

21.  Aktivitetskalender (fast punkt) (bilag) 

 

22. Høringssvar (fast punkt) 

Der udarbejdes høringssvar om sagsbehandlingstider. 

 

23. Punkter til næste Seniorrådsmøde (8/4-24) 

a. Opfølgning på Servicebussen, jf. sidste borgmestermøde. 

b. Status på processen om friplejehjem. Vi ønsker, at kvalitetsstandarder, 

økonomi og overenskomster overholdes. 

c. Planlægning af Pensionisternes julefest. Steen tager kontakt il Borgerser-

vice. 

 

24. Punkter til senere Seniorrådsmøder (beskrives evt. senere i projektark) 

 

a. April 
a. Sagsbehandlingstider 
b. Opfølgning på ny ældrelov. Hvor langt er man kommet? 
c. Velværdsteknologi 
d. Forårsfest, Hovedgaden 
e. Udløb af kørekort 

 

b. August 
a. Høstfest, Hedehusene 

 

c. Oktober 

d. Seniorguide 

 

 

25. Eventuelt (fast punkt) 

 

 

 

 

 

Referatet er godkendt d.d. af de tilstedeværende medlemmer af Seniorrådet. 

 

 

 


